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Referat 
 
 
 
 
 

 
Den 25.09.23 Journal nr.   Fra Lars Holbøll 
 

Tilstede:  Line Tangemann, Peter L. Sørensen, Tom Degn, Torben Nielsen, Lea Lander, Oskar Nielsen, 

Kirsten Tjagvad, Lisbeth Brinch og Lars Holbøll.  

Afbud: Bjarne Thorn og Tina Bjerregaard.  

 
  

 
 
 , 

Referat Bruger- pårørenderådsmøde 

Mandag den 25. september 2023 

 

 

Pkt.  1 - Godkendelse af referat 
Referat blev godkendt.  

 
Pkt. 2 - Plan for arbejde med Handicappolitikken v/ Oskar og Lars 
Handicappolitikken er nu godkendt politisk og der skal arbejdes med 
politikken på personalemøder men også i bruger- pårørenderådet.  
Oskar og Lars har i løbet af sommeren holdt et møde og fundet frem 
til en måde hvorpå bruger- pårørenderådet kan arbejde med 
politikken. Politikken har 4 fokusområder:  

• Med i fællesskabet 

• Et aktivt og selvstændigt liv 

• Tilgængelighed til byens liv og rum. 

• Sammen om helhed og sammenhæng  
Oskar har foreslået, at der arbejdes med et fokusområde ad gangen. 
Det betyder at til næste møde, vil rådet drøfte ”Med i fællesskabet” 
og komme med perspektiver og gode idéer til hvordan det kan 
udfolde sig. Lars siger at ham imødeser alle gode idéer, men gør 
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opmærksom på at der jo naturligvis kan være ressourcemæssige 
begrænsninger.   
 
Oskar fortæller at der kan være flere grunde til at føle sig ensom. Man 
kan både være ensom i bofællesskabet og når man bor alene.  

 
Oskar siger at han synes denne politik er meget mere brugbar end 
den gamle. Den nye politik er meget lettere at arbejde med. Lars siger, 
at tidligere Centerchef Tine Larting havde gode erfaringer med at 
udarbejde sådanne politikker, og det har vi her i Herlev draget nytte 
af.   

 
 

Pkt. 3 - Gennemgang af de mange nye gruppetilbud.  
Bowlingholdet er startet igen og der er allerede venteliste. 
Kulturgruppe er startet op. Vi skal dog ikke gøre brug Hørkærs 
busser, men derimod offentlig transport. Turene går primært til 
København som udflugtsmål.  
Brætspilsgruppen er startet for at aflaste tirsdage i Værestedet. 
Derudover er der stadig Åben Vejledning som gruppeforløb lige som 
der også planlægges med opstart af autismegruppe.  
 
Lars orienterer om at beboerne fortsat binder sig for 2 måneder ad 
gangen, når man har meldt sig til en gruppe. Det for at sikre at 
grupperne aflaster Værestedet.  
 
Efterfølgende var der en evaluering af udflugtsgruppen. Der var stor 
enighed om at det havde været en succes. Lars siger, at 
udflugtsgruppen med stor sandsynlighed vil starte op igen til foråret. 
Peter siger, at turene har været gode og spændende. Nogle gange har 
Amanda været vikar, hvilket også har været hyggeligt.  

 
 

Pkt. 4 - Planlægning af valg til Bruger- pårørenderådet.  
Lars foreslår at pårørendevalget til Bruger- pårørenderåd bliver 
mandag den 13. november kl. 16.  Der var en snak om at det kan være 
svært at få pårørende til at melde sig. Lars vil spørge enkelte 
pårørende som han fornemmer vil have overskud og interesse i at 
sidde i udvalget.  
Tina og Bjarne vil fortage brugervalg til Bruger- Pårørenderådet på et 
tidspunkt i oktober.   
Begge valg vil blive annonceret på hjemmesiden lige som der vil 
komme sedler ud til hver enkelt borger.  
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Pkt. 5 - Beboerne fortæller om sommeren og de ting som de har 
oplevet.  
Peter fortæller at han har været i Sydfrankrig i 4 uger. Der var rigtig 
varmt. 40 grader.  
Peter fortæller at Sandtoften har haft 50-års jubilæum. Oskar fortæller 
at der ikke var noget annonceret på hjemmesiden. Der var reception 
på Sandtoften fra kl. 10 til kl. 11.30.  
Line fortæller at hun har været på ferie med sin far. Det var rigtig 
hyggeligt, men også meget varmt.  

 
Line fortæller om ferieturen til Århus. Det var en rigtig god tur.   
Lars siger at Remy var ked af at skulle hjem.  
Line fortæller at båden til Århus vippede. 
Kirsten siger at hun også har hørt at turen var rigtig god og at vejret 
havde været godt.  
 
Tur til Egeskov 
Det regnede hele dagen, hvilket var lidt ærgerligt. Vejret var ikke det 
bedste i juli måned.  
Der var 25 beboere med.  

 
Pkt. 6 - Ganløseturen 
Der er allerede nu mange tilmeldte til Ganløseturen den 8. november. 

Brugere i rådet har bestemt at hovedretten skal være herregårdsbøf. 

Lea siger at bøffen skal være gennemstegt, da hun ikke kan lide røde 

bøffer.  

 

 
Evt.  
Der er lavet en lille film til Herlev Kommunes facebookside omkring 
handicappolitikken. Lars og Peter var blevet filmet. Vi så filmen trods 
enkelte tekniske problemer. Alle var enige om at det var en rigtig god 
film.  
 
Lars orienterer om at der planlægges med at købe IBG-system. IBG er 
en skærm, som skal hænge i Værestedet. Her kan beboerne orientere 
sig om hvad der foregår i Værestedet, se menu, billeder, aktiviteter og 
meget mere.  Beboerne har også mulighed for at få IBG som en app, 
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så de kan tilmelde sig ture fra deres telefon eller ipad. Der var stor 
enighed om at det er et rigtig godt tiltag, og en god måde at sikre at 
informationer kommer ud til alle beboere. Peter sagde, at det system 
har de også på Sandtoften.  

 
 
Lars kan fortælle at Socialpædagogiske Tilbud har været særlig 
udfordret i september måned pga. fravær af medarbejdere. Fraværet 
var ventet og planlagt og skyldes forskellige ting. Trods det store 
fravær har det hele gået over al forventning. Personalet har været 
gode til at samarbejde om de opgaver som er og hjulpet hinanden.  
 
 
  

 
 

 

 

 

 


